
UCHWAŁA NR XXXVI.200.2021 
RADY GMINY MASŁOWICE 

z dnia 12 marca 2021 r. 

w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności stałych komisji Rady Gminy Masłowice za 2020 rok 

Na podstawie art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2020 r. 
poz. 713 i poz. 1378) oraz §26 ust. 3 Statutu Gminy Masłowice stanowiącego załącznik nr 1 do uchwały Nr 
XLVII/228/2018 Rady Gminy Masłowice z dnia 28 września 2018 r. (Dz. Urz. Woj. Łódzkiego 
poz. 5067 z 2018 r.), uchwala się, co następuje: 

§ 1. Przyjmuje się sprawozdania z działalności stałych komisji Rady Gminy Masłowice za rok 2020: 

1) Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Planowania Przestrzennego, Ładu, Porządku, Bezpieczeństwa 
Publicznego oraz Handlu i Usług stanowiące załącznik nr 1 do niniejszej uchwały; 

2) Komisji Spraw Obywatelskich, Oświaty, Kultury, Zdrowia i Opieki Społecznej stanowiące załącznik nr 
2 do niniejszej uchwały; 

3) Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Gospodarki Żywnościowej i Ochrony Środowiska stanowiące załącznik nr 
3 do niniejszej uchwały; 

4) Komisji do spraw skarg, wniosków i petycji stanowiące załącznik nr 4 do niniejszej uchwały. 

§ 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

   

Przewodniczący Rady Gminy 
 
 

Mariusz Sarna 
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Załącznik Nr 1 do uchwały Nr XXXVI.200.2021

Rady Gminy Masłowice

z dnia 12 marca 2021 r.

Sprawozdanie z działalności Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Planowania Przestrzennego,
Ładu, Porządku, Bezpieczeństwa Publicznego oraz Handlu i Usług Rady Gminy Masłowice za 2020 rok

Komisja Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Planowania Przestrzennego, Ładu, Porządku,
Bezpieczeństwa Publicznego oraz Handlu i Usług została powołana uchwałą Nr II/4/2018 Rady Gminy
Masłowice z dnia 27 listopada 2018 r. Na Przewodniczącego Komisji przez członków Komisji został
wybrany Pan Dariusz Kołodziejczyk.

Skład komisji w 2020 r.:

1) Kołodziejczyk Dariusz – Przewodniczący Komisji

2) Mierzwa Zbigniew – Zastępca Przewodniczącego Komisji

3) Cichoń Józef - Członek

4) Kołodziejski Mariusz – Członek

5) Michalski Grzegorz – Członek

6) Ryszka Wiesław – Członek

Komisja pracowała w oparciu o plan pracy zatwierdzony Uchwałą Nr XXIII.104.2019 Rady Gminy
Masłowice z dnia 30 grudnia 2019 r. W 2020 r. odbyło się 15 posiedzeń Komisji oraz Komisja brała udział
w 2 wspólnych posiedzeniach Komisji.

W dniu 27 stycznia 2020 r. oraz w dniu 20 lutego 2020 r. Komisja brała udział we wspólnym posiedzeniu
Komisji na temat wniosku o zmianę planu zagospodarowania przestrzennego w obrębie Granice,
obejmujący obszar złoża wapieni Granice oraz teren przyległy, objęty przewidywanymi możliwymi
oddziaływaniami zakładu górniczego. Po odpowiedzi na pytania radnych oraz przedstawionych
informacjach członkowie komisji wyrazili opinię negatywną.

Dnia 11 lutego 2020 r. Komisja zajmowała się wpływami i zaległościami z tytułu podatków, opłat za
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz opłat za dostarczanie wody i odbiór nieczystości płynnych na
terenie Gminy Masłowice za 2019 r. W sprawach różnych obecny na posiedzeniu Wójt Gminy
poinformował o przeprowadzonych konserwacjach obecnych ujęć wody jak i zauważył potrzebę
w przyszłości wybudowania kolejnego ujęcia wody. Poruszono temat niskiego ciśnienia w sieci
wodociągowej w miejscowościach Granice i Tworowice, Wójt Gminy jako rozwiązanie problemu widzi
budowę przepompowni w miejscowości Huta Przerębska, Radni pozytywnie odnieśli się do tej propozycji.
Wójt Gminy przedstawił również informację dotyczącą przydomowych oczyszczalni ścieków, instalacji
odnawialnych źródeł energii. Radny – Pan Józef Cichoń przedstawił nową wizję oczyszczalni ścieków.

W dniu 10 marca 2020 r. Komisja zajmowała się projektem uchwały w sprawie funduszu sołeckiego na
rok 2021, który przewidywał niewyodrębnienie funduszu sołeckiego. Po zapoznaniu się z orientacyjną
kwotą środków na dane sołectwo oraz funkcjonowaniu funduszu sołeckiego Komisja pozytywnie
zaopiniowała wprowadzenie funduszu sołeckiego. Komisja zajęła się również propozycja uchwały
w sprawie diet dla sołtysów, pozytywnie zaopiniowała proponowane stawki.

W dniu 11 marca 2020 r. po odrzuceniu przez Radę Gminy projektu uchwały w sprawie funduszu
sołeckiego na rok 2021, który przewidywał niewyodrębnienie funduszu sołeckiego członkowie Komisji
zajęli się nowym projektem uchwały, który przewidywał wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2021 r.
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

W dniu 24 kwietnia 2020 r. Komisja zajmowała się zmianami w budżecie gminy na rok 2020,
planowanym przetargu na odbiór odpadów komunalnych, Funduszu Dróg Samorządowych oraz
ewentualnym zakupem maseczek dla mieszkańców gminy.

Dnia 25 maja 2020 r. Komisja zajmowała się sprawozdaniem finansowym Gminy Masłowice za
2019 rok. Członkowie Komisji zawnioskowali o rychłe ogłaszanie przetargów inwestycyjnych. Dyskusji
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poddano potrzebę dalszej wymiany oświetlenia ulicznego i sukcesywną wymianę energochłonnych żarówek
na oszczędne typu LED.

W dniu 10 czerwca 2020 r. Komisja zajęła się tematem planowanej budowy zajezdni autobusowej przy
Szkole Podstawowej w Strzelcach Małych. Radni po zapoznaniu się ze wstępnym projektem zajezdni
pozytywnie zaopiniowali prośbę o przekazanie środków finansowych na tę inwestycję mając na uwadze, iż
po jej zakończeniu bezpieczeństwo uczniów znacząco wzrośnie. Obecny na posiedzeniu Dyrektor Szkoły
przedstawił wizję zakończenia roku szkolnego oraz kwestie związane ze zdalnym nauczaniem w dobie
pandemii.

Dnia 10 lipca 2020 r. tematem posiedzenia Komisji był wniosek o nieodpłatne przejęcie nieruchomości
o numerze 679/5 w sołectwie Łączkowice z przeznaczeniem pod drogę dojazdową do posesji. Komisja
przychyliła się do wniosków mieszkańców o przejęcie działki na rzecz gminy, jednakże oczekuje
partycypacji w kosztach. Członkowie Komisji opowiedzieli się i zawnioskowali o opracowanie kryteriów
przejęcia takich działek, gdyż podobny temat może pojawiać się coraz częściej. W dalszej części
posiedzenia poruszono temat przetargu na odbiór odpadów komunalnych.

W dniu 21 lipca 2020 r. Komisja zajmowała się stanem bezpieczeństwa na terenie gminy Masłowice.
Obecny na posiedzeniu asp. sztab. Robert Nitecki zobrazował funkcjonowanie Komisariatu Policji
w Przedborzu w dobie pandemii, omówił lokalne zagrożenia jak również przedstawił statystyki związane
z przestępczością i wykrywalnością przestępstw na terenie gminy.

Dnia 20 sierpnia 2020 r. Komisja zajęła się proponowanymi zmianami w budżecie oraz zmianami
w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Dodatkowo omówiono złożoną przez obywatela skargę na
bezczynność Przewodniczącego Rady Gminy.

W dniu 18 września 2020 r. Komisja zajmowała się przejęciem działki nr 679/5 w obrębie Łączkowice.
Komisja wypracowała kryteria przejęcia działek pod drogi przez Gminę Masłowice. Członkowie również
zapoznali się z proponowanymi zmianami w budżecie oraz Wieloletniej Prognozie Finansowej.

Dnia 13 października 2020 r. tematem posiedzenia były dochody i wydatki za I półrocze 2020 r. oraz
zadania inwestycyjne zaplanowane na 2020 r. Komisja pozytywnie zaopiniowała plan dochodów
i wydatków.

W dniu 20 października 2020 r. Komisja zajmowała się proponowanymi stawkami podatków na
2021 rok. Zdaniem Komisji stawki powinny zostać na dotychczasowym poziomie. W drugiej części
posiedzenia analizie poddano dokumentacje techniczne remontu strażnic OSP. Komisja nie miała zastrzeżeń
co do zasadności remontu w OSP Kraszewice, natomiast miała wątpliwości co do przeprowadzenia remontu
OSP Masłowice.

9 listopada 2020 r. Komisja zajmowała się proponowanymi zmianami w budżecie oraz Wieloletniej
Prognozie Finansowej.

Dnia 8 grudnia 2020 r. Członkowie Komisji zajmowali się opinią projektu budżetu na 2021 rok oraz
Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021-2026. Komisja opracowała również plan pracy na 2021 rok.

W dniu 18 grudnia 2020 r. Komisja dokonała wizji lokalnej w terenie przebudowanych dróg w 2020 r.
Członkowie Komisji po przeglądzie opracowali wnioski dotyczące przebudowanych dróg.

Nie wszystkie punkty planu pracy Komisji na rok 2020 zostały zrealizowane z uwagi na ogłoszony stan
epidemii wywołany wirusem COVID-19 oraz wynikającymi z tego stanu ograniczeniami dotyczącymi
możliwości zgromadzeń, jak również mając na względzie zdrowie i bezpieczeństwo. Tematy
niezrealizowane w 2020 roku zostały uwzględnione w planie pracy na 2021 rok.

Przewodniczący Rady Gminy

Mariusz Sarna
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Załącznik Nr 2 do uchwały Nr XXXVI.200.2021

Rady Gminy Masłowice

z dnia 12 marca 2021 r.

Sprawozdanie z działalności Komisji Spraw Obywatelskich, Oświaty, Kultury, Zdrowia i Opieki
Społecznej Rady Gminy Masłowice za 2020 rok

Komisja Spraw Obywatelskich, Oświaty, Kultury, Zdrowia i Opieki Społecznej została powołana
uchwałą Nr II/5/2018 Rady Gminy Masłowice z dnia 27 listopada 2018 r. Na Przewodniczącego Komisji
przez członków Komisji została wybrana Pani Teresa Dąbrowska.

Skład komisji w 2020 r.:

1) Teresa Dąbrowska - Przewodnicząca Komisji

2) Zbigniew Mierzwa - Zastępca Przewodniczącej Komisji

3) Krzysztof Dukalski - Członek

4) Miłosz Drzewowski - Członek

5) Mariusz Kołodziejski - Członek

6) Paweł Kępiński – Członek

Komisja pracowała w oparciu o plan pracy zatwierdzony Uchwałą Nr XXIII.104.2019 Rady Gminy
Masłowice z dnia 30 grudnia 2019 r. W 2020 r. odbyło się 10 posiedzeń Komisji.

Pierwsze posiedzenie odbyło się 3 stycznia 2020 r. Tematem posiedzenia były szczegółowe zasady
odpłatności za pobyt w schronisku dla osób bezdomnych. Zgodnie z ustawą o pomocy społecznej za pobyt
w schronisku wsparcia udziela podmiot kierujący. Pobyt w schronisku jest odpłatny. Komisja
zaakceptowała opłaty: 30% jeśli dochód na osobę w rodzinie nie przekroczy kryterium dochodowego i 50 %
w przypadku schroniska dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi. Drugim tematem poruszonym na
posiedzeniu była likwidacja szkół filialnych. Komisja uznała, iż decyzja należy do Rady Gminy.

Dnia 27 lutego 2020 r. dokonano analizy Programu przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie. Wniosek
Komisji – brak mieszkań, które umożliwiłyby odseparowanie osób doznających przemocy. Następnie w tym
dniu Komisja odwiedziła świetlicę w Ochotniku i Korytnie. Zapoznała się z funkcjonowaniem tych
palcówek.

W dniu 29 kwietnia 2020 r. Wójt Gminy biorący udział w posiedzeniu Komisji udzielił informacji nt.
odwołania od decyzji Kuratorium Oświaty odnośnie placówek filialnych w Kraszewicach i Przerębie.
Dyrektor Szkoły poinformował członków Komisji o zasadzie zdalnego nauczania uczniów i budowy
parkingu koło Szkoły w Strzelcach Małych (została wstrzymana z powodu Coronavirusa). Padła również
propozycja szycia maseczek dla mieszkańców gminy.

29 maja 2020 r. Komisja odbyła posiedzenie w Publicznym Samorządowym Przedszkolu
w Masłowicach. Tematem było zdalne nauczanie dzieci w Przedszkolu, które przebiega bardzo sprawnie
oraz rekrutacja dzieci do Przedszkola. Spoza terenu gminy do Przedszkola przyjęto jedno dziecko. Również
w tym dniu Przewodnicząca Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych przedstawiła
sytuację przemocy w rodzinie na terenie gminy, z której wynika na podstawie informacji z Policji, nie ma
żadnych sygnałów nasilania się przemocy w rodzinie.

W dniu 30 czerwca 2020 r. Komisja dokonała oględzin budynku szkoły w Kraszewicach i stwierdziła, że
potrzebny jest natychmiastowy remont dachu.

W dniu 31 sierpnia 2020 r. Komisja zapoznała się z przygotowaniem Szkół do rozpoczynającego się roku
szkolnego. Dyrektor Szkoły poinformował, że Szkoła jest bardzo dobrze przygotowana. Zerówka została
przeniesiona do Biblioteki, do kuchni zakupiono sprzęt AGD, pomalowane zostały pomieszczenia stołówki,
tylko punkt – budowa parkingu nie został zrealizowany ze względu na brak pracowników sponsora.

W dniu 30 września 2020 r. na posiedzeniu Komisja zajęła się funkcjonowaniem Przedszkola w okresie
pandemii. Zgodnie z wytycznymi do Przedszkola uczęszcza 61 dzieci, usunięto wszystkie pluszaki oraz
dywany, zalecono dezynfekcje i wietrzenie sal, nie ma również dowozu dzieci do Przedszkola.
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Na posiedzeniu w dniu 29 października 2020 r. Komisja zapoznała się z funkcjonowaniem Biblioteki
w okresie pandemii. Biblioteka przestrzega wszystkie normy pracy obowiązujące w okresie pandemii.
W okresie od 12 marca do 14 maja 2020 r. Biblioteka była nieczynna i ograniczona była również
działalność kulturalna. W tym czasie zostało przeprowadzone scontrum kontrolne.

W dniu 3 grudnia 2021 r. Komisja opracowała plan pracy na 2021 r.

Dnia 11 grudnia 2020 r. na posiedzeniu Komisji został przedstawiony projekt uchwały w sprawie
regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania dodatków za wysługę lat,
motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektórych innych składników wynagradzania dla
nauczycieli szkół, dla których organem prowadzącym jest Gmina Masłowice. Komisja pozytywnie
zaopiniowała projekt uchwały.

Nie wszystkie punkty planu pracy Komisji na rok 2020 zostały zrealizowane z uwagi na ogłoszony stan
epidemii wywołany wirusem COVID-19 oraz wynikającymi z tego stanu ograniczeniami dotyczącymi
możliwości zgromadzeń, jak również mając na względzie zdrowie i bezpieczeństwo.

Przewodniczący Rady Gminy

Mariusz Sarna
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Załącznik Nr 3 do uchwały Nr XXXVI.200.2021

Rady Gminy Masłowice

z dnia 12 marca 2021 r.

Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Gospodarki Żywnościowej i Ochrony
Środowiska Rady Gminy Masłowice za 2020 rok

A. Skład Komisji:

1. Dukalski Krzysztof – Przewodniczący Komisji

2. Cichoń Józef – Zastępca Przewodniczącego Komisji

3. Szymczyk Kamil – Członek Komisji

4. Ryszka Wiesław – Członek Komisji

5. Wachowski Piotr – Członek Komisji

6. Zalas Agnieszka – Członek Komisji

W trakcie roku 2020 nie było żadnych zmian w Komisji.

B. Posiedzenia, tematy oraz wnioski i opinie Komisji:

1) 05.02.2020 r. – posiedzenie Komisji:

Ø Informacja dotycząca nieruchomości należących do Gminy Masłowice w

poszczególnych miejscowościach (ilość, ich stan techniczny, ilość nieruchomości

wynajętych, pustostany, plan konserwacji i remontów, przychody, koszty utrzymania i

księgi obiektów tych nieruchomości w skali roku).

Ø Budowa oczyszczalni ścieków – nowa wizja, założenia bilansowe ścieków

dostarczanych, zastosowane techniki i technologie itd.

Wnioski końcowe związane z przygotowaną informacją dotyczącą oczyszczalni ścieków: (złożone do
Wójta gminy).

1. Biorąc pod uwagę przedstawione założenia w informacji punkty I podpunkty 1 – 4, celem gminy

powinno być dążenie do zbudowania oczyszczalni ścieków na terenie gminy umożliwiając

Mieszkańcom gminy przekazywanie ścieków i osadów w celu ich dalszego doczyszczenia zgodnie

z przepisami prawnymi. Mamy XXI wiek i należy zadbać o ochronę środowiska naturalnego w

naszej gminie.

2. Porozumienie międzygminne na odbiór ścieków przez gminę Kodrąb może działać jeszcze przez

pewien czas, dopóki nie skanalizują niektórych swoich miejscowości. Po zbilansowaniu wydajności

swojej oczyszczalni mogą powiedzieć w każdej chwili, że odstępują od porozumienia albo zaproponują

bardzo wysokie opłaty za 1m3 ścieków czy osadów. Takie działanie jest krótkowzroczne i nie

przedstawia żadnej wizji dla gminy Masłowice.

3. Wójt Gminy powinien zaprosić na najbliższe wspólne posiedzenie Komisji Rolnictwa, Środowiska i

Komisji Budżetowej projektanta technologa (proponowany inny projektant z nową wizją) w I kwartale

2020 r. celem omówienia założeń bilansowych ilości wytwarzanych ścieków w gminie i

zastosowanej technologii w nowej oczyszczalni. Przekazał by informacje „krok po kroku „ jak należy

działać.

4. Po spotkaniu z projektantem , konieczne jest rozeznanie pod kątem pozyskania środków

finansowych na ten projekt (środki unijne, z UM czy innych programów).

5. Po takiej analizie i uzyskanych informacjach od projektanta, z UM itp. powinna odbyć się sesja Rady

Gminy na której podjęta zostanie decyzja w sprawie budowy nowej oczyszczalni ścieków i

częściowej kanalizacji sanitarnej gminy z terminem realizacji do końca 2023 r.

2) 28.02.2020 r. – posiedzenie Komisji:
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Ø Podsumowanie pracy Komisji za okres listopad 2018 r. – grudzień 2019 r.

Wnioski końcowe Komisji dotyczące spraw związanych z realizacją (wdrażaniem wniosków w 2019 r.
przez gminę) – złożone do Wójta Gminy.

1. Komisja po zapoznaniu się z przedstawioną informacją przez Pana Wójta w dniu 6.12.2019 r. w

temacie realizacji przedłożonych przez Komisję Rolnictwa, Leśnictwa, Gospodarki Żywnościowej i

Ochrony Środowiska Rady Gminy Masłowice wniosków w 2019 r. oraz merytoryczną dyskusją ocenia

ich realizację jako niespełniającą oczekiwań Komisji.

2. Komisja wnioskuje aby te tematy przyspieszyć i zgodnie z zapewnieniami Wójta Gminy realizować je

w 2020 roku - szczególnie te wnioski, które dotyczą zagrożeń wypadkowych (uzupełnieniem

oświetlenia ulicznego, znaków drogowych, samosiejek itp.) czy zmniejszeniem kosztów energii

poprzez wymianę lamp energochłonnych na lampy typu LED) itd.

3. Część wniosków złożonych przez Komisję wymaga opracowania przez gminę -harmonogramów czy

planów realizacji na lata 2020 – 2023. Dotyczą one wymiany hydrantów, uzupełnienia oświetlenia

ulicznego itd. Komisja do tych tematów będzie powracała w 2020 r.

4. Komisja wnioskuje do Przewodniczącego Rady Gminy aby został założony rejestr składanych

wniosków do Wójta gminy czy Rady Gminy przez poszczególne Komisje Rady. Na sesji Rady Gminy

co kwartał powinien być sprawdzany stan realizacji tych wniosków. Podsumowanie pracy Komisji

za okres (styczeń - grudzień) 2019 r. a także wnioski końcowe Komisji dotyczące spraw

związanych z realizacją (wdrażaniem wniosków w 2019 r. przez gminę) przegłosowane było przez

Komisję w dniu 28.02.2020 r. Za przyjęciem wniosków głosowało 6 członków Komisji.

Ø Kontynuacja tematu dotyczącego nieruchomości, które należą do gminy Masłowice.

Wnioski do realizacji przez Komisję i Gminę: - złożone do Wójta Gminy
1. Dokonanie wizji lokalnej przedmiotowych budynków i lokali będących w zasobach gminy

Masłowice przez członków Komisji i przedstawiciela gminy w miesiącach: maj/czerwiec 2020 r.-
stosowne uwagi i wnioski z przeglądu.

2. Przygotowanie informacji przez gminę o poniesionych kosztach – termin do 15.06.2020 r.
a. Utrzymania technicznego ( obowiązkowe przeglądy instalacji i urządzeń, doraźne naprawy,

konserwacje, niezbędne bieżące remonty, usuwanie awarii ) w latach 2018/2019.
b. Ubezpieczenie budynków, lokali (od ognia i innych szkód losowych itp.) - lata 2018/2019.
c. Pozostałe koszty (utrzymania zieleni, oświetlenia, ogrzewania części wspólnych budynku,

zużycie wody itp.) – lata 2018/2019.
d. Inne koszty ponoszone przez gminę na rzecz budynków i lokali będących w zasobach

gminy za lata 2018/2019.
3. Przedstawienie przez gminę na posiedzenie Komisji informacji z wykonania zakresu rzeczowego

wykonanych remontów i modernizacji budynków i lokali będących w zasobach gminy za lata
2018/2019 z uwzględnieniem poniesionych kosztów finansowych – termin do 15.06.2020 r.

4. Przedstawienie Komisji planu remontów i modernizacji budynków i lokali będących w zasobach
gminy na lata 2020 – 2023 z uwzględnieniem nakładów do poniesienia – termin do 15.06.2020 r.

5. Informacja gminy w temacie ksiąg budowlanych dla obiektów (budynków, lokali) będących w
zasobach gminy – termin do 15.06.2020 r.

6. Przedłożenie przez gminę działań związanych ze sprzedażą mieszkań i lokali, jakie gmina ma
propozycje, terminy realizacji itd. – termin do 15.06.2020 r.

7. Za przyjęciem wniosków głosowało 6 członków Komisji.

3) 27.04.2020 r. – posiedzenie Komisji:

Ø Wyrażenie opinii przez Komisję w sprawie „Regulaminu utrzymania czystości i

porządku na terenie Gminy Masłowice”.

Ø Wyrażenie opinii przez Komisję w sprawie „Określenia szczegółowego sposobu i

zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez

właściciela nieruchomości za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

Wnioski Komisji:

1. Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Gospodarki Żywnościowej i Ochrony Środowiska Rady
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Gminy Masłowice wyraża pozytywną opinię w sprawie „ Regulaminu utrzymania czystości i

porządku na terenie Gminy Masłowice”.

Za przyjęciem wniosku głosowało 6 członków Komisji.

2. Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Gospodarki Żywnościowej i Ochrony Środowiska Rady

Gminy Masłowice wyraża pozytywną opinię w sprawie „Określenia szczegółowego sposobu i

zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi”.Za przyjęciem wniosku

głosowało 6 członków Komisji.

Ø Zapoznanie się z informacją dotyczącą przydomowych oczyszczalni ścieków – II

transza a także informacja Gminy w temacie przygotowanych wniosków do FDS.

Ø Omówienie pisma do Przewodniczącego Rady Gminy w temacie wniosków składanych

przez Komisję do Wójta Gminy (rejestr wniosków, stan ich realizacji itp.)

4) 25.05.2020 r. – posiedzenie Komisji:

Ø Omówienie tematyki odpadów komunalnych:

- przetarg na odbiór odpadów komunalnych od 01.08.2020 r.

- analiza stanu gospodarki odpadami Gminy Masłowice za 2019 r.

- nowa deklaracja o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi

(kompostowniki przydomowe na bioodpady itd.).

5) 26.06.2020 r. – posiedzenie Komisji:

Ø Kontynuacja tematyki odpadów komunalnych (zapoznanie się z ofertami cenowymi z

przetargu, analiza informacji przedstawionej przez gminę w temacie proponowanych

stawek za odbiór odpadów komunalnych zł/osobę/m-c od 01.08.2020 r. – 31.03.2021

r.). Dyskusja i wyrażenie opinii Komisji.

Ø Informacja przygotowana przez Komisję związana z przetargiem na odbiór odpadów

komunalnych z terenu Gminy Masłowice wraz

z omówieniem.

Wniosek: - złożony do Wójta gminy:

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Gospodarki Żywnościowej i Ochrony Środowiska Rady
Gminy Masłowice wyraża negatywną opinię w sprawie złożonej oferty cenowej przez PGK
Radomsko na odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych z terenu gminy
Masłowice w okresie od 1.08.2020 r. do 31.03.2021 r. i wnioskuje do Wójta Gminy o
unieważnienie przetargu. Kolejny przetarg powinien być ogłoszony na początku lipca 2020
r.

Uzasadnienie
1. PGK Radomsko powinno przedstawić kalkulację kosztów odbioru i zagospodarowania

niesegregowanych (zmieszanych) odpadów komunalnych i zbieranych selektywnie.

2. Wyjaśnienia wymaga przewidywana ilość odpadów komunalnych jaka będzie wytworzona w

gminie w okresie od 1.08.2020 r. do 31.03.2021 r. do dalszego odbioru i zagospodarowania

przez Firmę odbierającą, która ilość jest bardziej optymalna:449,51 Mg czy około 500 Mg, z

czego to wynika.

3. Czy w ilościach wytworzonych odpadów komunalnych wynikających z punktu 3 znajdują się

odpady komunalne firm prowadzących działalność na terenie gminy Masłowice. Jeżeli tak to

jaką ilość one stanowią?

4. Gdzie będzie odbywało się ważenie odebranych odpadów komunalnych (selektywnie

zebranych i zmieszanych), czy na terenie gminy, czy ważenia dokonywał będzie Odbiorca na

wadze w RIPOK itp.
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5. Z przedstawionej oferty cenowej przez PGK Radomsko na odbiór i dalsze zagospodarowanie

odpadów w ilości ~500 Mg wynika, że cena 1Mg wyniesie około 1255 zł brutto, gdzie

średnie ceny wynoszą 850 – 920 zł/Mg – nie jest to do zaakceptowania.

6. Przy takim założeniu obowiązująca cena jaką winien płacić mieszkaniec gminy dla odpadów

komunalnych selektywnie zbieranych wyniosła by ~(23 -24) zł/M/m-c – nie jest do przyjęcia

podwyżka w granicach 91 – 100 %. Średnie ceny opłat kształtują się na poziomie 30 - 35 %

7. Kto będzie odbierał odpady komunalne od przedsiębiorców działających na terenie gminy

Masłowice, czy w dalszym ciągu muszą szukać firmy odbierającej sami?. Wniosek Komisji

jest aby odpady komunalne od firm, które prowadzą działalność na terenie gminy, odbierała

firma, która wygrała przetarg na odbiór tych odpadów na terenie gminy.

8. Uzgodnienia wymaga raport sporządzony dla nieruchomości oznaczonych jako zamieszkałe,

dla których została złożona deklaracja, z podziałem wg selektywnej zbiórki – zapoznanie z

podsumowaniem raportu.

9. Co z kompostownikami (kompostowanie bioodpadów) dla właścicieli nieruchomości

zabudowanych budynkami jednorodzinnymi, którzy złożyli oświadczenie. Jaka kwota

zwolnienia na osobę?. Z czego wynika planowana kwota zwolnienia w wysokości 1 zł/M/m-c

?.

Wniosek wraz z uzasadnieniem w zawartych w punktach (1 – 9) został przegłosowany. Za
przyjęciem wniosku wraz z uzasadnieniem głosowało 6 członków Komisji.

6) 13.07.2020 r. – posiedzenie Komisji:

Ø Informacja przygotowana przez Komisję związana z przetargiem na odbiór odpadów

komunalnych i ich zagospodarowanie z terenu gminy Masłowice w okresie od

01.08.2020 r. do 31.07.2021 r.

Ø Kontynuacja tematyki odpadów komunalnych (zapoznanie się z ofertami cenowymi z

przetargu, analiza informacji przedstawionej przez gminę w temacie proponowanych

stawek za odbiór odpadów komunalnych zł/osobę/m-c od 01.08.2020 r. do 31.07.2021

r. Dyskusja i wyrażenie opinii Komisji do proponowanych stawek itd.

Wniosek – złożony do Rady Gminy/Wójta Gminy:

1. Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Gospodarki Żywnościowej i Ochrony Środowiska Rady

Gminy Masłowice po zapoznaniu się z informacją związaną z przetargiem na odbiór odpadów

komunalnych i ich zagospodarowanie z terenu gminy Masłowice w okresie od 01.08.2020 r.

do 31.07.2021 r. wnioskuje do Rady Gminy aby: stawka opłaty za gospodarowanie odpadami

komunalnymi wynosiła 19 złotych miesięcznie od jednego mieszkańca zamieszkującego daną

nieruchomość jeżeli odpady zbierane są w sposób selektywny.

2. Stawka opłaty podwyższonej za gospodarowanie odpadami komunalnymi wynosiła 38

złotych miesięcznie od jednego mieszkańca zamieszkującego dana nieruchomość, jeżeli

właściciel nieruchomości nie wypełnia obowiązku zbierania odpadów w sposób selektywny.

Za przyjęciem wniosku głosowało 6 członków Komisji.

Wniosek – złożony do Rady Gminy/Wójta Gminy:
Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Gospodarki Żywnościowej i Ochrony Środowiska Rady Gminy Masłowice po
zapoznaniu się z informacją związaną z przetargiem na odbiór odpadów komunalnych i ich zagospodarowanie
z terenu gminy Masłowice w okresie od 01.08.2020 r. do 31.07.2021 r. wnioskuje do Rady Gminy aby:
zwolnienie z części opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości
zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady
komunalne w kompostowniku przydomowym wynosiła 2 zł miesięcznie od mieszkańca zamieszkująca daną
nieruchomość. Za przyjęciem wniosku głosowało 6 członków Komisji.

7) 01.09.2020 r. – posiedzenie Komisji:

Ø Informacja Gminy o stanie nieruchomości (budynków) wchodzących w skład minia

Gminy Masłowice.
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Ø Sprawy bieżące i wolne wnioski Komisji.

8) 16.09.2020 r. – posiedzenie Komisji:

Ø Ustalenie kryteriów oceny nieruchomości znajdujących się w poszczególnych

miejscowościach, a które są we władaniu Gminy.

Ø Wizja lokalna tych nieruchomości w terenie ze szczególnym zwróceniem uwagi na:

stan techniczny, pustostany, opis nieruchomości (z czego jest zbudowana, zakres prac

remontowych do wykonania, inne uwagi Komisji).

Uwagi i wnioski Komisji z przeglądu załączone są do protokołu.

9) 30.10.2020 r. – posiedzenie Komisji:

Ø Zapoznanie się i zaopiniowanie stawek podatku rolnego, leśnego, od nieruchomości i

podatku od środków transportowych.

Ø Rozpatrzenie wniosku Zarządów: OSP i KGW Bartodzieje skierowanych do Rady

Gminy i Wójta Gminy dotyczących dokończenia remontu budynku OSP (zdjęcie

eternitu i położenie blachy trapezowej także ocieplenie budynku)

Wniosek końcowy - (opinia) dotycząca proponowanych stawek podatku na rok

2021.

Komisja po zapoznaniu się z przedstawioną informacją, merytoryczną dyskusją związaną z podatkami nie
wyraziła opinii w temacie podatków na 2021 r. Członkowie Komisji będą głosować na sesji zgodnie ze swoją
wolą.

Wniosek: - złożony do Wójta Gminy
Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek jaki składają Zarządy OSP i KGW w sprawie wymiany pokrycia
dachowego z eternitu na blachę trapezową a także ocieplenie budynku.
Za wyrażeniem opinii pozytywnej głosowało 6 członków Komisji.

10) 04.12.2020 r. – posiedzenie Komisji:

Ø Opracowanie planu pracy Komisji na 2021 r. Członkowie Komisji przyjęli plan pracy

Komisji 6 głosami za.

Ø Wniosek Rady Sołeckiej Wola Przerębska, Sołtysa i radnego skierowany do Rady

Gminy i Wójta Gminy (wykonanie chodnika z jednej strony i udrożnienie

przydrożnego rowu przy drodze powiatowej.

Wniosek szczegółowo omówił i uzasadnił radny Józef Cichoń. Członkowie Komisji stwierdzili, że dla
dalszego bezpieczeństwa mieszkańców tego regionu i nie tylko ale także do eliminowania zagrożeń
wypadkowych w tym obrębie temat jest zasadny. Wójt Gminy powinien przekazać tą sprawę do Starostwa
Powiatowego w Radomsku.

11) 21.12.2020 r. – posiedzenie Komisji:

Ø Wyrażenie opinii do projektu budżetu na 2021 r. w zakresie działania Komisji.

W głosowaniu jawnym wzięło udział 5 członków Komisji. Za wyrażeniem pozytywnej

opinii głosowało - 2 , przeciw – 2, wstrzymał się – 1.

Ø Wyrażenie opinii do projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej na 2021 – 2025 r. w

zakresie działania Komisji.

W głosowaniu jawnym wzięło udział 5 członków Komisji. Za wyrażeniem pozytywnej

opinii głosowało - 2 , przeciw – 2, wstrzymał się – 1.

Ø Omówienie spraw związanych ze stanem gospodarki odpadami pod kątem

przygotowania gminy do przetargu na odbiór odpadów komunalnych (pytania, uwagi i

wnioski).

W trakcie dyskusji omówiony został zakres merytoryczny tematów związanych z gospodarką odpadami
komunalnymi wytwarzanymi na terenie gminy Masłowice. Członkowie Komisji podnosili temat aby nowy
przetarg ( najlepiej na 2 lata – unijny) został przygotowany pod kątem poprawy standardów odbioru odpadów,
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zmniejszeniem kosztów opłat firmie odbiorowej poprzez zagospodarowanie selektywnie zbieranych odpadów
do celów wykorzystania w gminie. Gmina powinna iść w kierunkach:

1. Ograniczeniem do minimum przekazywania odpadów biodegradowalnych firmie odbierającej

(kompostowniki w zabudowie jednorodzinnej, większa ulga).

2. Dążenie do zagospodarowania odpadów budowlanych i rozbiórkowych (gruz betonowy, gruz ceglany,

odpady ceramiki itd.) selektywnie zbieranych nad wykorzystaniem w gminie – podejście gospodarskie.

3. Unormowania wymaga w przyszłym przetargu sprawa popiołu. Powinien on podlegać selektywnej

zbiórce i powinno go się wystawiać oddzielnych przeznaczonych do tego celu pojemnikach (workach).

4. Dążeniem gminy powinno być zmniejszenie przekazywanych odpadów firmie odbiorowej.

To niektóre sprawy, które powinny być omówione przez Komisję - w styczniu/lutym 2021.

C. Udział we wspólnych posiedzeniach Komisji i ich przedmiocie:

1) 27.01.2020 r. – Posiedzenie wspólne 3 Komisji (Rolnictwa, Budżetowej i Petycji…) w sprawie zmiany

planu zagospodarowania przestrzennego w obrębie Granice.

Ø Uwagi i pytania do wniosku o zmianę planu zagospodarowania przestrzennego dotyczącego

obrębu Granice – obszar złoża wapieni oraz teren przyległy, objęty przewidywanymi możliwymi

oddziaływaniami zakładu górniczego.

2) 20.02.2020 r. - Posiedzenie wspólne 3 Komisji (Rolnictwa, Budżetowej i Petycji…) w sprawie zmiany

planu zagospodarowania przestrzennego w obrębie Granice.

Ø Informacja dotycząca niektórych zapisów z ustawy o samorządzie gminnym a także z innych

przepisów prawnych jakie powinni znać radni gminy Masłowice podejmując stosowne opinie,

uchwały itd. dotyczące zmian w MPZP, a także przypomnienie niektórych spraw związanych ze

składanym wnioskiem.

Ø Wniosek o zmianę planu zagospodarowania przestrzennego w obrębie Granice, obejmujący

obszar złoża wapieni Granice oraz teren przyległy, objęty przewidywanymi możliwymi

oddziaływaniami zakładu górniczego (pytania radnych, odpowiedzi przedstawicieli Kruszywa

Granice Sp. z o.o.).

Wnioski końcowe Komisji:
Biorąc pod uwagę przedłożone informacje, pytania w dniu 27 stycznia 2020 r., a także informację

z załącznika nr 1 i odpowiedzi na pytania przez przedstawicieli Kruszywa Granice Sp. z o.o.,

połączone trzy Komisje wyraziły swoje stanowisko w tej sprawie: Za dokonaniem zmian w

miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego obejmującego obszar złoża wapieni

Granice oraz teren przyległy objęty przewidywanymi możliwymi oddziaływaniami zakładu

górniczego:

Opinię: - pozytywną wyraził – 1 radny,

- negatywną – 6 radnych,

- wstrzymało się – 4 radnych.

Przewodniczący Rady Gminy

Mariusz Sarna
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Załącznik Nr 4 do uchwały Nr XXXVI.200.2021 

Rady Gminy Masłowice 

z dnia 12 marca 2021 r. 

Sprawozdanie z działalności Komisji do spraw skarg, wniosków i petycji Rady Gminy Masłowice za 
2020 rok 

Komisja do spraw skarg, wniosków i petycji została powołana na mocy uchwały nr 47/228/2018 Rady 
Gminy Masłowice z dnia 28 września 2018 r. 

Komisja pracuje w składzie: 

Radny Paweł Kępiński- przewodniczący 

Radna Agnieszka Zalas -z-ca przewodniczącego 

Radny Zbigniew Macios i Kamil Szymczyk członkowie komisji. 

W 2020 roku komisja obradowała pięć razy. Podczas tych spotkań komisja rozpatrzyła 4 petycje i jedną 
skargę. Jedną petycję od mieszkańców Przeręba dotyczącą likwidacji szkoły w tej miejscowości komisja 
uznała za bezzasadną. Na tym samym posiedzeniu komisja zajmowała się skargą od mieszkańca 
Starzechowic Dolnych na bezczynność Wójta. Komisja po wysłuchaniu wyjaśnień Wójta jak i obecnej na 
posiedzeniu pani Sekretarz komisja uznała skargę za bezzasadną. Drugą petycję od ''Koalicja Polska Wolna 
od 5G'' komisja za pośrednictwem Rady Gminy w Masłowicach skierowała do Ministerstwa Zdrowia. Po 
odpowiedzi Ministerstwa Zdrowia, że Ministerstwo odmawia przyjęcia petycji, komisja spotkała się po raz 
trzeci, po zapoznaniu się z treścią pisma z Ministerstwa Zdrowia komisja pozostawiła petycje bez 
rozpatrzenia. Na czwartym spotkaniu komisja opracowała plan pracy na 2021 rok. Podczas piątego 
spotkania komisja wstępnie zajęła się petycjami od pana Zbigniewa Tondela z Gomunic i pana Piotra 
Sterkowskiego z Warszawy w sprawie masowych szczepień na SARS-CoV-2.Ostateczną decyzję 
dotyczących tych petycji komisja podejmie na początku 2021 roku. Ponadto komisja dwukrotnie 
uczestniczyła w pracach komisji łączonych tj.27-01-2020r i 20-02-2020 r. Tematem tych spotkań był 
wniosek o zmianę planu zagospodarowania przestrzennego w obrębie Granice, obejmującego obszar złoża 
wapieni Granice. 

Podsumowując komisja rozpatrzyła: 

- 4 petycje, 

- 1 skargę, 

- raz spotkała się aby opracować plan pracy na 2021 rok, 

- dwa razy brała udział w komisjach łączonych. 

 

   

Przewodniczący Rady Gminy 
 
 

Mariusz Sarna 
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